

Published by the Authority of
 THE HON. JAMES A. MacKINNON, M.P.,
 Minister of Trade and Commerce

Publié par ordre de
 L'Honorable JAMES A. MacKINNON, M.P.,
 Ministre du Commerce

MAR 3 1945

DOMINION BUREAU OF STATISTICS
 CENSUS OF INDUSTRY
 FORESTRY BRANCH
 OTTAWA - CANADA

BUREAU FEDERAL DE LA STATISTIQUE
 RECENSEMENT INDUSTRIEL
 BRANCHE FORESTIERE
 OTTAWA - CANADA

Dominion Statistician: S.A. Cudmore, M.A.(Oxon.) F.S.S., F.R.S.C. Statisticien du Dominion
 Acting Chief, Forestry Branch: L.J. Pouliot, B.A., Chef suppléant, Branche Forestière

PLANING MILLS AND SASH AND DOOR FACTORIES,
1942

ATELIERS DE RABOTAGE ET FABRIQUES DE PORTES
ET CHASSIS, 1942

Ottawa, March, 1944. - Planing mills and sash and door factories form an industrial group which comprises all establishments engaged wholly or chiefly in the production of sash, doors, frames mill-work, moulding, and planed and matched lumber.

Ottawa, mars 1944. - Les fabriques de portes et châssis et les ateliers de rabotage forment un groupe industriel comprenant tous les établissements dont l'occupation exclusive ou principale consiste dans la fabrication de portes, châssis, cadres, persiennes, bois ouvrés, moulures et bois raboté et bouveté.

There were 857 establishments reporting in this group in 1942, distributed as follows: Quebec 394, Ontario 266, British Columbia 64, Nova Scotia 36, Alberta 32, Saskatchewan 16, New Brunswick 27, Manitoba 19 and Prince Edward Island 3.

857 établissements ont fait rapport dans ce groupe en 1942, distribués comme suit: Québec 394, Ontario 266, Colombie Britannique 64, Nouvelle-Ecosse 36, Alberta 32, Saskatchewan 16, Nouveau-Brunswick 27, Manitoba 19 et Ile du Prince-Edouard 3.

The table below gives the principal statistics of this group for 1941 and 1942 and shows increases for all items except quantity of electricity purchased.

Le tableau ci-dessous donne les principales statistiques de l'industrie pour 1941 et 1942. On constate des augmentations pour tous les items sauf la quantité d'électricité achetée.

There are a number of establishments classed in other industrial groups which make sash, doors and other millwork as a side line. Complete figures on production of these products by all industrial groups and further details concerning this industry will be given in a later report on the wood-using industries as a whole

Il y a un certain nombre d'établissements classés dans d'autres groupes industriels qui produisent des portes, châssis et autres bois ouvrés en à côté. Les chiffres de la production totale de ces produits par tous les groupes et des détails additionnels touchant cette industrie seront donnés dans un rapport subséquent sur toutes les industries utilisant le bois.

Principal Statistics

Principales statistiques

| Items | Unit | 1941 | 1942 | Unité | Item |
|-------------------------|------|------------|------------|-------|------------------------------|
| Establishments | No. | 805 | 857 | nomb. | Etablissements. |
| Capital invested | \$ | 35,436,688 | 39,062,511 | \$ | Capitaux engagés. |
| Employees on salaries . | No. | 1,848 | 2,000 | nomb. | Employés à salaire. |
| Salaries paid | \$ | 2,765,498 | 3,057,900 | \$ | Salaires payés. |
| Employees on wages | No. | 10,132 | 10,917 | nomb. | Employés à gages. |
| Wages paid | \$ | 10,058,904 | 12,042,283 | \$ | Gages payés. |
| Fuel used | \$ | 212,630 | 294,096 | \$ | Combustible. |
| Electricity purchased , | kwh | 31,416,461 | 31,362,401 | kWh | Electricité achetée. |
| Electricity purchased . | \$ | 490,787 | 523,666 | \$ | Electricité achetée. |
| Cost of materials | \$ | 25,954,103 | 32,584,180 | \$ | Coût des matières premières. |
| Value of products | \$ | 48,812,469 | 58,603,018 | \$ | Valeur de la production. |

